

Hovedbestyrelsesreferat

15. september 2016

HB-referat nr. 7/2016

Ordinært hovedbestyrelsesmøde onsdag den 24. august 2016, kl. 10.00 – 17.15, i DTS-Huset, Hjalmar Brantings Plads 8, 2100 København Ø.

Dagsorden:

1. Velkomst
2. Godkendelse af referat
3. Repræsentantskabsmøde
4. Tillægsforhandlingerne
5. Finanslovsforslag 2017
6. Personsag
7. Endelig godkendelse af forbundets regnskab for 2015
8. Status vedrørende sager om hjemsendte – udvikling og økonomi
9. Nyt fra TR-fora og kredse
10. Nyt fra udvalgene
11. Nyt fra sekretariatet

Deltagere:

Jørn Rise	Forbundsformand
Marianne S. Nielsen	Næstformand
Lone Byg	Chefkredsen
Allan Christensen	DTS TR-forum Kundeservice
Jan Magnusson	DTS TR-forum Indsats
Lene Höilund	DTS TR-forum Inddrivelse
Jens Norlund	DTS TR-forum Øvrige forretningsområder
Charlotte Rosdahl Schou	DTS Kreds I (Nord)
Anita Illum	DTS Kreds II (Syd)
Kasper Sørensen	DTS Kreds III (Øst)
Niels Gyrsting	DTS Kreds IV (Hovedstaden m.v.)
Ole Pedersen	Redaktør
Merete Keller Berdiin	Faglig sekretær
Anette Albrechtsen	Faglig sekretær
Jan Nørner	Faglig sekretær

1. Velkomst

Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet.

Seniorkredsens formand Bjørn Wikkelsøe Jensen deltog ikke efter aftale med forbundsformanden.

Der var afbud fra faglig sekretær Connie Mortensen, som er sygemeldt.

2. Godkendelse af referat

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referatet af det ordinære hovedbestyrelsesmøde den 6.-8. juni 2016.

3. Repræsentantskabsmøde

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at skatteminister Karsten Lauritzen er inviteret til at komme med et indlæg på repræsentantskabsmødet. Den nærmere planlægning af mødet afventer derfor tilbagemelding fra skatteministeren.

Redaktør Ole Pedersen orienterede om, at repræsentanterne nu er indkaldt til mødet.

Umiddelbart planlægges der ud fra, at forbundets TR-fora starter med at mødes fra kl. 10 til 12 den 25. oktober – og det fælles møde starter efter frokost den 25. oktober.

Hovedbestyrelsen drøftede repræsentantskabsmødets form og indhold – herunder indstilling til valg af dirigent og mødesekretær.

Hovedbestyrelsen besluttede, at Jørn Dysted indstilles som mødets dirigent og Lars Kryger Nielsen som mødesekretær.

4. Tillægsforhandlinger

Faglig sekretær Jan Nørner orienterede om det udarbejdede udkast til ”DTS Proces – Tillægsforhandlingerne 2016”, som er udarbejdet på baggrund af, at flere tillidsrepræsentanter har efterlyst en beskrivelse af, hvordan processen med tillægsforhandlingerne skal gribes an – både i forbindelse med de resterende forhandlinger i 2016 og fremadrettet.

Hovedbestyrelsen drøftede processen, og der blev i den forbindelse peget på, at det ikke er hensigtsmæssigt, når det i Inddrivelse er aftalt, at det er en forudsætning for at komme i betragtning til et tillæg, at medarbejderen har haft en lønsamtale.

Formanden for TR-forum Inddrivelse, Lene Höilund Jensen, henviste til, at lønsamtalen var et krav fra ledelsen i forbindelse med aftalen om processen for ledelsesforhandlingerne i Inddrivelse. Hun mente heller ikke

det i praksis ville være noget problem, da medlemmerne altid kunne bede om en lønsamtale, hvis de ville bringe sig i spil til et tillæg.

Hovedbestyrelsen drøftede problemstillingen og opfordrede til, at medlemmer i Inddrivelse, som ønsker at komme i spil til et tillæg, skal tage kontakt til deres nærmeste leder og få aftalt en lønsamtale. Medlemmerne i Inddrivelse er orienteret herom i mails fra Lene Höilund.

Fremover kan problemstillingen med lønsamtale være uaktuel, hvis lønsamtalen kommer til at indgå som en del af PULS-samtalen. Forbundet har accepteret, at det sker under forudsætning af, at der bliver en pause i samtalen mellem løndelen og den del, der vedrører udvikling, så tingene ikke blandes sammen.

Lene Höilund Jensen orienterede om en workshop om tillæg, der har været afholdt i Samarbejdsudvalget i Inddrivelse.

Hovedbestyrelsen drøftede status på tillægsforhandlingerne, som nu også er gået i gang i Indsats, Inddrivelse samt HR og Stab.

Formanden for Kreds IV (Hovedstaden m.v.) Niels Gyrsting udtrykte utilfredshed med, at forretningsområderne ikke længere gennemfører tillægsforhandlinger på samme tid.

Hovedbestyrelsen var enig i synspunktet – men pegede samtidig på, at det er lige så vigtigt, at forhandlingerne gennemføres tidligere på året. Gerne før sommerferien.

Forbundet vil derfor drøfte med de øvrige personaleorganisationer, om der ikke kan foreslås aftalt nogle centrale retningslinjer, som – med respekt for den uddelegering, der er sket – skal følges af alle forretningsområder.

5. Finanslovsforslag 2017

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at regeringens forslag til finanslov for 2017 forventes offentliggjort på tirsdag den 30. august.

Forud for – eller i forbindelse med – forslaget til finanslov forventes det også, at regeringen kommer med det konkrete udspil til indholdet i en investeringsplan for SKAT.

På mødet i SKATs Hovedsamarbejdsudvalg (HSU) den 23. august 2016 blev personaleorganisationerne varslet om, at der muligvis indkaldes til et ekstraordinært HSU-møde fredag den 26. august med orientering om investeringsplanen på dagsordenen.

I forbindelse med dette møde kan det derfor blive aktuelt at afholde et ekstraordinært hovedbestyrelsesmøde – eventuelt som telefonmøde.

På nuværende tidspunkt foreligger der ikke noget konkret om indholdet af investeringsplanen, men medierne er allerede i gang med en række rygter – bl.a. at Inddrivelse og Ejendomsvurdering bliver udskilt i selvstændige styrelser under Skatteministeriet.

Hovedbestyrelsens drøftelser om investeringsplanen og det kommende finanslovsforslag havde derfor en meget generel og overordnet karakter med henblik på at forberede forbundet til de forskellige ting, der kan komme i forbindelse med finanslov og investeringsplan for fremtidens SKAT.

Hovedbestyrelsen besluttede, at der om nødvendigt afholdes et ekstraordinært hovedbestyrelsesmøde i næste uge.

Dansk Told & Skatteforbund har det klare mål, at der i finansloven/investeringsplanen skal afsættes ressourcer til ansættelse af flere medarbejdere til at løse opgaverne i SKAT. Især er der behov for investering i flere ressourcer til løsning af driftsopgaver og sikring af fagligheden i SKAT – bl.a. gennem oprettelse af og rekruttering fra en professionsbacheloruddannelse i skat.

Skatteministeriet har i de kommende år et milliardstort investeringsbehov på it-området, men det er ganske enkelt ikke nok, hvis investeringsplanen kun indeholder it-investeringer og strukturændringer. Der må også flere medarbejdere til for at sikre faglighed og en forsvarlig varetagelse af driftsopgaverne – især på indsats- og inddrivelsesområderne.

Hovedbestyrelsen drøftede forbundets samarbejde med FSR – danske revisorer, og der var fuld opbakning til det samarbejde, der er indledt, og som i første omgang har ført til et debatindlæg i Politiken fra Jørn Rise og administrerende direktør i FSR – Danske Revisorer, Charlotte Jepsen.

Nogen har læst forslaget om skattekontrolfordel for ”medspillere” som om, at SKAT her skal uddelegere en myndighedsopgave til revisorerne. Det er bestemt ikke tilfældet – og som det også fremgår af debatindlægget, så er det klart, at der også overfor disse virksomheder kan opstå forhold, som gør, at kontrolbesøg og myndighedsudøvelse fra SKAT bliver nødvendigt.

Det er klart forbundets holdning, at egentlige myndighedsopgaver kun skal varetages af en offentlig myndighed – ikke af private revisorer eller andre mulige aktører.

6. Person sag

Forbundsformand Jørn Rise og faglig sekretær Merete Keller Berdiin orienterede hovedbestyrelsen om en personsag. Der refereres ikke fra punktet.

7. Endelig godkendelse af forbundets regnskab for 2015

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om forbundets regnskab for 2015, hvor specifikationerne nu er justeret på baggrund af hovedbestyrelsens drøftelser på mødet i juni.

Hovedbestyrelsen besluttede at indstille regnskabet for 2015 til foreløbig godkendelse på repræsentantskabsmødet i oktober.

Hovedbestyrelsen underskrev regnskabet for 2015 og det tilknyttede revisionsprotokollat.

8. Status vedrørende sager om hjemsendte – udvikling og økonomi

Forbundsformand Jørn Rise gav hovedbestyrelsen en orientering om udviklingen i sagerne omkring medlemmer, der er hjemsendt i forbindelse med udbyttesagen – herunder de afholdte advokatombudsninger til de involverede medlemmer.

9. Nyt fra TR-fora og kredse

Formanden for TR-forum Indsats, Jan Magnusson, orienterede om, at medarbejderne i Told nu skal sikkerhedsgodkendes, og det er der nogle medlemmer, som har udtrykt indignation over for, da det ikke tidligere har været et generelt krav.

Sikkerhedsgodkendelsen er angiveligt et krav fra bl.a. EU, og hovedbestyrelsen understregede, at det naturligvis skal undersøges, men hvis det forlanges af eksterne samarbejdspartner, så må medlemmerne i Told acceptere det.

Formanden for TR-forum Øvrige forretningsområder, Jens Norlund, orienterede bl.a. om:

- Medlemmer, som skal flytte arbejdssted i forbindelse med udflytning af arbejdspladser fra hovedstadsområdet, efterspørger mere ensartede regler for adgangen til orlov.
- Der har været flere personsager i Skatteankestyrelsen.

Formanden for TR-forum Inddrivelse, Lene Höilund Jensen, orienterede bl.a. om:

- Leverandør til det nye inddrivelsessystem er nu valgt.
- Inddrivelse satser fortsat på organisering i fem afdelinger.
- Medarbejderne i Inddrivelse
- s skal nu kompetenceregistreres som i Indsats.

- TR-forum Inddrivelses afholder møde med inddrivelsesdirektør Lizzi Jakobsen den 16. september 2016.
- Der ansættes fortsat til Inddrivelse – primært i Jylland. Lene Høilund Jensen deltager ved de assessments, der afholdes.
- Alle i Inddrivelsen skal nu tilbydes ”howdy-app”.

Formanden for TR-forum Kundeservice, Allan Christensen, henviste til sin skriftlige orientering til hovedbestyrelsen, som lægges på hjemmesiden under information fra TR-forum Kundeservice.

Herudover orienterede Allan Christensen bl.a. om, at han er blevet bedt om at deltage i et videoindslag om godt og skidt i forbindelse med Ny Løn, som skal bruges på en lønkonference, som CFU afholder.

Formanden for Kreds I (Nord), Charlotte Rosdahl Schou, orienterede bl.a. om:

- Udfordringer for husene i Nord omkring det nye servicekoncept fra Controlling og Service.
- Opfordring til, at der udarbejdes en folder om fordelene ved at være medlem af Dansk Told & Skatteforbund, der kan uddeles til kommende medlemmer.
- Opfordring til, at AC's materiale om ”hoved contra krop” i SKAT, som har været drøftet i SKATs Hovedsamarbejdsudvalg, bliver sendt ud til tillidsrepræsentanterne.

Formanden for Kreds II (Syd), Anita Illum, orienterede bl.a. om:

- Opfordring til anvendelse af facebook i forbindelse med relanceringen af sparskatten.dk.
- Drøftelse om argumenterne bag forbundets forslag om udskilning af Told som et selvstændigt forretningsområde.
- Mulighederne for realkompetencevurdering og personalelinjeskift for medlemmer med diplom i inkasso, som tager master i SKAT.
- Efterlysning af hyppigere udsendelse af Nyt fra Sekretariatet. Faglig sekretær Anette Albrechtsen oplyste, at det fremover er planen at udsende et Nyt fra Sekretariatet forud for hvert hovedbestyrelsesmøde – og at alle referater fra møder i forretningsområder og enheder nu videresendes direkte til alle tillidsrepræsentanter.
- Ønske om forenklet overblik over valghedernes rådighedsbeløb.

Formanden for Kreds III (Øst), Kasper Sørensen, orienterede bl.a. om:

- Kredsen planlægger afholdelse af et to-dags kredsseminar i december. Som emner overvejes bl.a. trusler mod medarbejderne i SKAT.
- Input i forbindelse med opdatering af sparskatten.dk.

- Hvordan skal medlemmerne forholde sig, hvis en skatteyder ønsker at optage lyd og billede under et møde.
Faglig sekretær Merete Keller Berdiin henviste til, at hvis det oplyses, at der bliver optaget lyd, så kan man ikke modsætte sig det. Eneste undtagelse er, at advokater ikke må optage lyd. Med hensyn til billeder, skal det undersøges nærmere. Merete Keller Berdiin vil udarbejde en generel information om problemstillingen.

Formanden for Kreds IV (Hovedstaden m.v.), Niels Gyrsting, orienterede bl.a. om:

- Vikarer, der kun er i SKAT i kort tid, er mere til belastning end til hjælp, fordi der går megen tid til oplæring.
- SKAT sender scannerteam og scanner til opgave i Libyen.
- Dårlig trivsel blandt servicemedarbejderne. Problemstillingen drøftes generelt med HK.
- Problemer med dialogen med ledelsen omkring forflytninger, når ledelsen alene orienterer den koordinerende tillidsrepræsentant, som måske ikke kan nå at videregive informationen til den lokale tillidsrepræsentant på adressen.

10. Nyt fra udvalgene

Inddrivelse

Formand for TR-forum Inddrivelse, Lene Höilund Jensen, gjorde opmærksom på, at man savner en faglig sekretær på området, mens Connie Mortensen er sygemeldt.

Kompetence

Faglig sekretær Anette Albrechtsen henviste til den skriftlige orientering til hovedbestyrelsen, som lægges på kompetenceudvalgets side på hjemmesiden.

Told

Faglig sekretær Jan Nørner orienterede om, at Toldudvalget ikke har haft møde siden forrige hovedbestyrelsesmøde. Udvalget arbejder bl.a. med opfølgning på Finanslov 2016 samt drøfter beføjelser med toldledelsen.

Arbejds miljø

Formand for Arbejds miljøudvalget, Niels Gyrsting, orienterede bl.a. om, at der har været afholdt en temadag om trivsel i Arbejds miljøudvalget under SKATs Hovedsamarbejdsudvalg (AMU). Der har ligeledes været afholdt et ordinært møde i AMU.

Arbejds miljøudvalgets oplæg til en medlemsrettet kampagne afventer, at udvalgets sekretær Connie Mortensen er tilbage.

Udvalget har arbejdet med spørgerammen for en ny stor undersøgelse om ledere og arbejdsmiljøforhold i SKAT. Processen har ikke været helt tilfredsstillende, da den har kørt i to spor – dels i AMU, dels i HSU og på formandsmøder.

Udvalget arbejder videre med de elementer i forbundets 10 problempunkter, som vedrører arbejdsmiljø – bl.a. trivsel i husene.

Den 4. og 5. oktober mødes AMU med arbejdsmiljørepræsentanterne, hvor der bl.a. skal drøftes robusthed.

11. Nyt fra sekretariatet

Forbundsformand Jørn Rise orienterede bl.a. om følgende:

- Mødet i SKATs Hovedsamarbejdsudvalg (HSU) den 23. august 2016. Her har ledelsen kvitteret for forbundets 10 problempunkter, og det er aftalt, at der arbejdes videre med et oplæg omkring forbundets problempunkterne i dialog med HSU-sekretæren med henblik på en nærmere behandling på et kommende møde i HSU.
- Regnskabsoversigten pr. 30. juni 2016, som viser et underskud på 83.166 kr. mod et budgetteret overskud på 17.538 kr.
- Der er taget hul på forhandlingerne med SKAT om tillæg til tillidsrepræsentanter.
- Jørn Rise og faglig sekretær Jan Nørner deltager i en lønkonference arrangeret af centralorganisationerne i CFU.

Faglig sekretær Merete Keller Berdiin orienterede om en anmodning fra et ekstraordinært medlem om at blive ordinært medlem af forbundet. Anmodningen sendes i skriftlig behandling i hovedbestyrelsen.

Faglig sekretær Jan Nørner orienterede om det seneste kvartalsmøde med HR i SKAT.

Jørn Rise

Ole Pedersen

Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 26. september 2016

Jørn Rise

Marianne S. Nielsen

Allan Christensen

Jan Magnusson

Lene Höilund

Jens Norlund

Charlotte Rosdahl Schou

Anita Illum

Kasper Sørensen

Niels Gyrsting

Lone Byg